
v4 DEFINITIEF

Dorpsvereniging  
Haarlemmerliede en Spaarnwoude 

Jaarverslag over 2015
Het jaarverslag is een terugblik over het afgelopen jaar. De voorzitter zal straks in zijn 
Jaarrede nog wat punten aanroeren met het accent op komend jaar.  

Over de organisatie
01 Het Ledental 
Onze vereniging hadden in 2015: zo’n 282 betalende leden. Dat is iets minder dan het jaar 
ervoor. Er zijn zoals gebruikelijk een aantal leden verhuisd of overleden en er zijn een paar 
nieuwe leden bijgekomen.  
Naast het lidmaatschap kennen we ca. 9 gratis Relatie Abonnementen voor instanties die 
wij graag op de hoogte houden van het gebeuren in ons dorp, zoals b.v. B&W, Dorpsraden 
van Spaarndam en Zwanenburg-Halfweg, het Recreatieschap en de Franciscusschool. Dit 
aantal was in 2014 en daarvoor ongeveer het dubbele, maar dat hebben de dit jaar 
kunnen beperken. Er zijn gratis abonnee’s geschrapt en een aantal van hen is overgestapt 
naar een betaald lidmaatschap. Mede hierdoor is het ledental bijna gelijk gebleven.  
Voor komend jaar verwachten we wel weer een dalend ledental. We hebben veel oudere 
leden en de aanwas van jongere leden blijft al jaren achter. Dit is een punt van zorg. DUS 
GEEF EENS EEN LIDMAATSCHAP CADEAU! De voorzitter zal daar straks in zijn 
Jaarrede iets meer over vertellen.  

02 Financieel  
De Dorpsvereniging inclusief de Dorpskrant is financieel nog steeds onafhankelijk van de 
overheid. Dat wordt door het dalende ledental wel steeds lastiger.  
Een financieel verslag krijgt u zo dadelijk van de penningmeester.  

03 Het Bestuur  
Het bestuur bestaat sinds de jaarvergadering van februari 2014 nog steeds uit 7 
bestuursleden:  
• Theo Vink - voorzitter  
• Gerard de Vries - penningmeester  
• Chris Buzink - secretaris  
• Mark van Nobelen  
• Mieke Houtkamp  
• José Molenaar 
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• Hans Wilms Floet 
Mark van Nobelen en Chris Buzink zijn in de vorige jaarvergadering herkozen.  

Het bestuur heeft in 2015, naast de jaarvergadering, 7 keer vergaderd. Het bestuur was 
altijd bijna voltallig aanwezig.  

Daarnaast hebben individuele bestuursleden een groot aantal vergaderingen en 
bijeenkomsten van anderen bezocht. Ik noem er een paar:  
Schiphol (6X), Toekomst van de gemeente (9x), Opknappen Liedeweg (6x), Parkeren in 
het dorp (4x), Polanenpark ontwikkelingen en verkeer (4x), Landal ontwikkelingen, 
Festivals bij de Veerplas, Ontwikkelingen Noordzeekanaalgebied, huisvesting 
Statushouders, e.d..  

En ook waren wij aanwezig op een aantal representatieve bijeenkomsten, zoals:  
Nieuwjaarsreceptie gemeentebestuur, ingebruikname van het nieuwe uurwerk in de 
Stompe Toren, opening tentoonstelling ALLEHenS in het gemeentehuis, Eerste paal voor 
de bouw van It’sMe op Polanenpark, Lintjesregen op gemeentehuis, 95-jaar 
Franciscusschool, opening tentoonstelling Lief en Leed in Spaarndam, viering 30 jaar 
Stichting fort Penningsveer, Vrijwilligersavond in de Zoete Inval.  

04 De Dorpskrant 
04a De Redactie 
Een zeer belangrijk onderdeel van de Dorpsvereniging is de uitgave van de Dorpskrant. 
Deze is ook dit jaar weer 4x verschenen.  
De redactie bestond in 2015 uit 6 personen: Henk van Loenen, Ans Revier, Nel Breed, 
Rob de Vries, Petra Lagas en Mariëlle van de Bos.  
04b De krant  
De krant is eind 2014 vernieuwd! Er is ander papier gebruikt waardoor de foto’s beter 
uitkomen en de omslag is gekleurd. Hij is ook anders geniet, waardoor hij beter is open te 
slaan. Maar hij is iets duurder dan de oude versie. Tot nu toe hebben we alleen lovende 
kritieken ontvangen.  
Totaal 160 pagina’s aan informatie over uw dorp: een knipsel rubriek, een natuur rubriek, 
familieberichten, interviews, verslagen, een jeugdpagina en andere actuele informatie.  
De eerste Dorpskrant werd uitgegeven in maart 1981 en in december 2015 verscheen 
nummer 139. Dat zijn 35 jaargangen.  
(Als u oude nummers doorbladerd is het een historisch document van uw dorp. We 
hebben overigens nog een stapel oude nummers liggen, voor als u belangstelling heeft).  
Nogmaals de waardering van het bestuur voor de redactieleden die zeer veel belangrijk 
werk verrichten.  

05 Internet 
05a Website 
Naast de Dorpskrant heeft de Dorpsvereniging een website: www.dorpsvereniging.nl, 
makkelijker kunnen we het niet maken.  
Deze geeft aanvullende informatie die niet in de Dorpskrant past, zoals foto’s van diverse 
activiteiten. Alles bij elkaar inmiddels zo’n 400 pagina’s. We proberen alle informatie 
actueel te houden, maar het is veel werk en lukt ons niet altijd.  
Ik zeg het elk jaar weer: Het is zeker niet de bedoeling om een digitale krant uit te gaan 
geven i.p.v. de papieren versie.  
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05b Facebook 
De Dorpsvereniging heeft ook een Facebook pagina voor korte en actuele berichten: 
www.facebook.com/dorpsvereniging  
05c Andere websites
Naast de website voor de Dorpsvereniging verzorgen we als vriendendienst ook website’s 
voor De Stoep, en de Kerk, daar die geen eigen website hebben.  

06 Archief  
Het historisch archief van de Dorpsvereniging is momenteel deels ondergebracht in 
woningen van bestuursleden. Dat is niet zo ideaal. We zoeken al jaren naar een betere 
plaats, waar het archief ook beter bereikbaar is en ook betere klimaat condities heeft. Geld 
speelt uiteraard een rol in de trage voortgang: het mag niets kosten.  
Een lid van het bestuur en een lid van de redactie zijn nog steeds bezig het gehele 
fotoarchief te scannen en te indexeren. Een hele klus, want het betreft ongeveer 3400 
foto’s. Van de 20 Albums waren er 17 on-line + een diverse foto’s die ons de afgelopen 
jaren geschonken zijn.  
Alle gescande foto’s zijn dus op onze website te bekijken, maar het is voorlopig niet 
mogelijk om op naam te zoeken. Maar al bladderend herkent u zichzelf vast wel. Hoe u 
vróeger was dan. Als u iets weet over een bepaalde foto horen we dat uiteraard graag van 
u.  
Daarnaast is er een grote verzameling documenten in dozen waar nog nauwelijks naar 
gekeken is.  

Activiteiten van het bestuur 
of: Waar heeft het bestuur zicht het afgelopen jaar mee bezig gehouden:  

In en om het dorp is van alles aan de hand. De bouw- en andere plannen vliegen ons om 
de oren. De verschillende bestuursleden bezochten zo veel mogelijk informatie 
bijeenkomsten e.d. om ons zelf op de hoogte te houden van de ontwikkelingen en om zo 
mogelijk invloed te kunnen uitoefenen.  
We geven een paar voorbeelden van al die plannen (en u leest er zelf natuurlijk ook wel 
over in uw dag- en weekblad en de Dorpskrant):  

11 Schiphol  
Schiphol is belangrijk in de omgeving. Veel mensen verdienen er direct of indirect hun 
brood, maar Schiphol geeft ook overlast. Het is zoeken naar een compromis.  
Per 01-01-2015 is het Alderstafel overleg vervangen door de ORS = Omgevingsraad 
Schiphol. Hierin is naast Rijk, Provincies en Luchtvaartinstanties ook plaats voor 
Bewonersvertegenwoordigingen. De Dorpsvereniging heeft 2 kiesmannen in de 
zogenaamde ‘Polderbaan Kluster’, dat is een gebied van Zwanenburg tot aan Alkmaar.  
Tijdens de vorige jaarvergadering heeft Eef Haverkort hier een presentatie over gegeven.  
De start van die ORS ging moeizaam. Actueel probleem is dat Schiphol de in het 
Alderstafel-overleg gemaakte afspraken nu opeens niet meer wil nakomen. De voorzitter 
zal er straks in zijn Jaarrede meer over vertellen.  
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12 Verkeer  
Veel stond ook afgelopen jaar weer in het teken van het verkeer. Door de vele 
nieuwbouwplannen komen er steeds meer verkeersbewegingen in de polder. En de 
wegen worden slechter en slechter. Volgens de officiële normen is het misschien niet 
overal druk, maar de bewoners ervaren het vaak wel zo. Welke bouwplannen b.v.:  
• Albert Heijn met plannen voor winkel uitbreiding en woningbouw 
• SpaarneBuiten met nog 250 woningen 
• Penningsveer met ca.10 woningen.  
Doordat het niet goed mogelijk lijkt om verkeer via Spaarndam richting Haarlem te laten 
lopen, dreigen de Lagedijk, de Liedeweg en Penningsveer steeds drukker te worden.  

Nu er van de Raad van State weer gebouwd mag worden in SpaarneBuiten is er ook 
groen licht gegeven voor het aanpassen van de wegen.  
Na het opknappen van de Lagedijk is in 2015, na enkele jaren uitstel, eindelijk ook 
begonnen met het opknappen van de Liedeweg. Zaken die we aangedragen hebben zijn 
o.a. aandacht voor de voetgangers en het iets verlengen van de 30km zone en een extra 
drempel aldaar. Nadat het werk aanbesteed was, is er steeds goed contact geweest 
tussen de gemeente en het bestuur.  
Bij de uitvoering liet de communicatie met de bewoners, zeker in het begin, veel te wensen 
over. Sinds december 2015 houd de uitvoerders ons goed op de hoogte. Berichten die wij 
krijgen zetten we op de website en op Facebook.  
Teleurstellend is het dat knelpunt Penningsveer nog niet in de plannen is opgenomen.  
Wel plezierig is dat de gemeente Haarlem na vele jaren eindelijk het Liewegje aan het 
opknappen is.  

Ook het Vrachtverkeer in het landelijke gebied baart ons nog steeds zorgen. Voor ons 
gevoel rijd er veel te veel te zwaar verkeer zonder vergunning. Enig handhaving hebben 
we niet waargenomen.  
Molenaar van de bielzen zal vermoedelijk ca. mei dit jaar verhuizen naar het Polanenpark. 
Dat zal veel vrachtverkeer schelen (niet de slechtste rijders overigens). We zijn benieuwd 
wat er daarna nog blijft rijden. Er is n.l. nooit een telling van vrachtverkeer gedaan door de 
gemeente, ondanks verzoeken daartoe.  

En ook Polanenpark (Rutte-terrein) met zijn nieuwe bedrijven vraagt aandacht. Het 
landelijke gebied lijkt tot nu toe weinig last van die verkeerstoename te hebben maar 
bewoners nabij de Haarlemmerweg / Liewegje ervaren wel degelijk verkeershinder. Het 
aantal voertuigen (busjes en trailers) is toegenomen, maar vooral het verkeersgedrag van 
de PostNL-cowboys baart ons zorgen.  
We praten samen met Wijkraad van Parkwijk- Zuiderpolder hierover met de bedrijfsleiding 
van Polanenpark en de gemeenten Haarlem en Haarlemmerliede.  

13 Polanenpark  
Ik had het net al even over Polanenpark in het kader van het verkeer.  
De eerste nieuwe bedrijven hebben zich gevestigd, maar het loopt nog niet storm:  
- PosNL zit er na een gefaseerde start inmiddels helemaal met een pakket sorteer- en 

distributie gebouw,  
- AirProducts is afgelopen voorjaar in bedrijf gegaan met een vul- en distributie vestiging 

van niet explosieve gassen (zuurstof e.d.).  
- Er wordt een steunpunt van Elektrotechnischegroothandel It’sMe gebouwd, naast de 

zoete Inval.  
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- Molenaar van de bielzen is ook bezig met het bouwen van een hal en het inrichten van 
een terrein.  

14 Bouwplannen (omgevingsvergunningen) en Bestemmingsplannen 
Het bestuur heeft het streven om alle grotere aanvragen voor Omgevingsvergunningen te 
bekijken. Bij de aankondiging van nieuwe bedrijven proberen we er tijdig achter te komen 
of ze overlast voor de omgeving zullen kunnen veroorzaken.  
Naast de aanvraag van de It’sMe en Molenaar waren er dit jaar geen bijzondere zaken. 

15 Parkeren 
Er zijn in het dorp te weinig openbare parkeerplaatsen.  
Daar Haarlemmerliede een landelijk dorp is, zou je geen parkeerprobleem verwachten. 
Echter, niet alle huizen hebben parkeergelegenheid op het eigen erf en de Liedeweg is 
niet geschikt om langs te parkeren. Na de renovatie zal dat zelfs langs de hele Liedeweg 
bijna onmogelijk zijn. Er is dus behoefte aan openbare parkeergelegenheid. Hoevéél is 
niet vastgelegd, er bestaat geen Nota gemeentelijk Parkeerbeleid.  
We hebben de gemeente in 2011 bij de reconstructie van het Dorpsplein al op attent 
gemaakt op het tekort aan parkeergelegenheid rond het Dorpsplein en verzocht meer 
parkeerplaatsen te realiseren. Het bleek toen echter onmogelijk.  
Bij de aanvraag voor woningen Liedeweg 55-57 in 2013 waren we er ook alert op. Er is 
toen echter in het bouwplan niets aan extra parkeergelegenheid gedaan, omdat er voor de 
nieuwe woningen wèl voldoende parkeerplaatsen waren gepland. De auto’s van de 
huidige bewoners (3 appartementen en een woonboot) mogen na de nieuwbouw echter 
geen gebruik meer maken van het terrein.  
In 2014 heeft de Dorpsvereniging e.e.a. omtrent parkeren vastgelegd in een brief met 
toelichting aan B&W. Het verzoek was vooral om parkeerbeleid te ontwikkelen 
(parkeernormen en visie), zodat duidelijk zou zijn hoeveel parkeerplaatsen er zouden 
moeten komen. 
Parkeren bij de school is ook een bekend probleem, maar is kortstondig en bestaat 
voornamelijk uit vastlopen van verkeer door de vele ouders die niet op de fiets komen. 
In het kader van de aanpak van de Liedeweg heeft de Dorpsvereniging voorgesteld om 
parkeerplaatsen te realiseren langs de Liedeweg nabij Liedeweg 55 en ten noorden van 
de school. De gemeente is daarop in gesprek gegaan met het kerkbestuur en de 
Dorpsvereniging om openbaar parkeren op het parkeerterrein van de kerk te formaliseren. 
Daar zijn enkele gesprekken over gevoerd, maar uiteindelijk gaf het bisdom geen 
toestemming. De gesprekken over parkeren bij de school zijn door de gemeente 
stilgelegd. We hopen die weer snel vlot te trekken. De Dorpsvereniging is hierbij ook 
intermediair tussen gemeente, school en kerkbestuur. 
Inmiddels is er een concept Parkeernota gemaakt naar aanleiding van een probleem in 
Halfweg. Helaas is wethouder Westerman op deze nota gestruikeld en lijkt verdere 
vertraging is gegarandeerd.  

16 Visie NoordZeeKanaalGebeid 2040  (NZKG)  
Dat gaat over de uitbreiding van het havengebied langs het Noordzeekanaal. In weze 
komt het er op neer dat Amsterdam een nieuwe haven wil aanleggen bij Buitenhuizen, die 
tot aan de Inlaagpolder komt. Dan krijgt u dus nog een Olie terminal in uw achtertuin.  
Die wens tot uitbreiding hangt dan weer samen met het realisatie van een grotere sluis bij 
IJmuiden, want die sluis moet je ook weer terug verdienen.  
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Andere gemeenten langs het kanaal vinden havenuitbreiding een goed plan, maar dan wel 
graag buiten hun gemeentegrens, dus in Haarlemmerliede.  
De Visie NZKG is in 2014 aangenomen.  
De nieuwe sluis is in 2015 aanbesteed.  
In 2020 wordt over de nieuwe haven een besluit genomen door de provincie.  
Ook een deel van deze bijeenkomsten is door ons bezocht, we hebben mooie verhalen 
gehoord, maar we hebben niet het gevoel dat er naar Haarlemmerliede geluisterd wordt.  
Overigens horen we uit andere bron dat een aantal grote bedrijven bezig zijn zich te 
verplaatsen naar Rotterdam.  

17 Verloedering 
Als u in de omgeving om u heen kijkt zult u zie dat er van alles scheefslaat en in verval is. 
We hebben dit in 2013 in beeld gebracht en de gemeente er op attent gemaakt. (Henk van 
Loenen had dat overigens jaren geleden ook al gedaan met de kreet “ het scheve dorp”). 
Er is na het overhandigen niets aan gedaan. In 2015 hebben we het weer opgepakt en zijn 
in gesprek met de gemeente om het aan te pakken. Overigens worden in het kader van 
het opknappen van de Liedeweg een aantal zaken al opgepakt.  
Ook hebben we de gemeente verzocht iets aan het trapveldje halverwege de Liedeweg te 
doen. Het is drassig en er wordt overheen gereden.  
Overigens, als u iets ziet van verval of vervuiling: meld het de gemeente of ons.  

18 Penningsveer plannen  
Er zijn plannen in de maak voor de ontwikkeling van Penningsveer nabij de Lagedijk, 
vooruitlopend op het vrij komen van het Renautic terrein en het terrein van Molenaar-
Bielzen.  
Er is in opdracht van de gemeente begin 2013 een uitgebreid Beeldkwaliteitsplan 
gemaakt, dat eind 2014 naar de raadsleden is gestuurd. Daarna is er niets meer gebeurt.  
Een Beeldkwaliteitsplan moet hap-snap-beleid voorkomen van de verschillende 
plannenmakers en omkeerbare missers voorkomen.  
Ondertussen is een architect al druk bezig huizen te tekenen.  
We hopen dat het gemeentebestuur vroegtijdig de conceptplannen bespreekt met de 
bewoners en de Dorpsvereniging zodat we kunnen meedenken. En vooraf geen 
onderhandse beloften doet, zoals bij de plannen voor Liedeweg 55 is gebeurt.  

19 Kernenbeleid  
Er is met de gemeente overlegd over het Kernenbeleid dan men wil opzetten. Men zoekt 
naar een manier om de afstand tussen burger en bestuurder nog meer te verkorten.  
De Dorpsvereniging probeert hier een rol in te vervullen.  
Elk van de drie wethouders en richt zich op een dorpskern. Voor de dorpen 
Haarlemmerliede, Spaarnwoude en landelijke omgeving is dat de heer Bob Graal. Hij houd 
sinds begin 2015 regelmatig ‘spreekuur’ in de Stoep, ook in 2016. Maak er gebruik van 
als u vragen of opmerkingen heeft! Zoals bijvoorbeeld voornoemde gevallen van verval 
of vervuiling.  

20 Toekomst van de gemeente 
U heeft er allemaal ongetwijfeld iets over gehoord en gelezen. Niemand wil de 
zelfstandigheid opgeven, maar de toekomst is moeilijk. De gemeente heeft in 2013 en 
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2014 de punten verzameld die de bewoners belangrijk vinden en vastgelegd en dit jaar het 
raadsbesluit genomen de weg van een fusie met 1 gemeente op te gaan.  
Uiteraard heeft het bestuur aan de bijeenkomsten over dit onderwerp deelgenomen.  
De voorzitter zal zo dadelijk in zijn Jaarrede iets zeggen over de voortgang, de 
verwachtingen en het standpunt van de Dorpsvereniging.  

Er waren ook minder zware onderwerpen: 
21 Representatieve bijeenkomsten 
Zoals in het begin genoemd zijn we ook bij een 10-tal representatieve bijeenkomsten 
aanwezig geweest. Die ga ik niet opnieuw noemen.  

22 Lintjesregen 
De Dorpsvereniging heeft ook het initiatief genomen om iemand voor te dragen voor een 
koninklijke onderscheiding om op deze speciale manier ieders waardering voor de vele 
vrijwilligersactiviteiten, hulp en steun te uiten. De voordracht is samen met het Kerkbestuur 
en met De Hartekamp ingediend. Het gaat om Jan van Schie. Onze voordracht is 
gehonoreerd en hij ontving op het gemeentehuis een lintje t.g.v. Koningsdag 2015.  
Jan van Schie is speciaal geëerd voor zijn toewijding en belangeloze inzet voor de 
(kerk-)gemeenschap van St. Jacobus de Meerdere, zoals stervensbegeleiding, en voor 
zijn jarenlange vrijwilligerswerk bij de dagbesteding voor gehandicapten van de Hartekamp 
op de locatie aan de Jan Gijzenkade. Een verdiende onderscheiding.  

23 Vrijwilliger van het jaar 
Jaarlijks organiseert de gemeente een avond voor alle vrijwilligers in de gemeente. Op die 
avond wordt ook een ‘Vrijwilliger van het jaar’ bekendgemaakt.  
De Dorpsvereniging had dit jaar Fred van Lachterop van ford Penningsveer voorgedragen 
wegens 30 jaar vrijwilligerswerk op het fort. En hij is het ook geworden. Zeer verdiend.  

24 Rabo-fietstocht 
Het bestuur en enkele leden (8 personen totaal, dat is minder dan het jaar ervoor) hebben 
meegedaan aan de Rabo-sponsor-fietstocht. Dat is leuk en ook gunstig voor de kas, want 
het leverde 100 euro op voor de (overigens niet mee-fietsende) penningmeester.  

25 Jubilea leden:  
Bij diverse jubilea van haar leden (50 jaar huwelijk, 80-jaar, etc.) heeft het bestuur voor 
een attentie gezorgd. Als we het tenminste wisten. Dus geef het door aan de 
bestuursleden als u iets weet, want wij weten ook niet alles.  

Haarlemmerliede, 08 februari 2016 
Chris Buzink 
secretaris 
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